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• A meglehetősen 
magas fenntartási 
költsége és az épület 
állapota miatt is jócs-
kán időszerűvé vált a 
hargitai megyeháza 
felújítása. A csíksze-
redai épület energia-
hatékonyságának 
növelése és korszerű-
sítése érdekében az 
Országos Helyreállí-
tási Alaphoz (PNRR) 
pályázott sikerrel a 
Hargita megyei önkor-
mányzat.

B A R A B Á S  H A J N A L

A csíkszeredai megyeháza te-
tőterében számolt be a Har-
gita megyei önkormányzat 

vezetése arról, hogy sikerrel pá-
lyáztak az Országos Helyreállítá-
si Alaphoz (PNRR) a megyeháza 

felújítása érdekében. Péli 
Levente, a műszaki vezér-
igazgatóság vezérigazgató- 
helyettese elmondta, leg-
több 41 millió lejes keretet 
hívhatnak le, a felújítás 
pontos költségeit majd a 
részletes műszaki tervek 

elkészítése után tudják 
meghatározni. A beruházás során 
elvégzik egyebek közt az épület 
hőszigetelését, nyílászáróinak 

cseréjét, esővíz-elvezetésének ja-
vítását, fűtésrendszerének korsze-
rűsítését.  Az elképzelések szerint 
a létesítményt napelemekkel is 
ellátnák, továbbá a gyűlésterem 
kupolája fölötti tetőn, egy „zöld-
szigetet” is kialakítanának. A cél 
az épület energiahatékonyságá-
nak növelése, hiszen a becslések 
szerint mintegy 1,5 millió lejbe 
kerül a gázszámla egy évre. Ezzel 
a befektetéssel akár 60 százalékos 

költségcsökkentést lehetne elérni, 
magyarázta Péli. Hozzátette, a ki-
vitelezési határidő 2026.

Megérett a felújításra

Birta Antal vagyongazdálkodási 
vezérigazgatótól megtudtuk, hogy 
a megyeháza épületét észak-ko-
reai mintára építették az 1980-as 
években. A 4800 négyzetméteres 
ingatlanon az elmúlt közel 40 év-

ben nem végeztek számottevőbb 
felújítást, így meglehetősen ráfér 
már a tatarozás. Mint magyarázta, 
a legnagyobb gond a beázásokkal 
van, és azzal, hogy nagyon maga-
sak a fenntartási költségek.

„Viszi a pénzt” a fehér ház
Ráfér a felújítás a közel 40 éve épült megyeházára

Több közintézménynek 
és szervezetnek a székhelye 
a csíkszeredai megyeháza. 
Fűtése sok pénzt emészt fel

▴  FOTÓ: PINTI  ATTILA

Karácsonyi 
rendezvények
Ötödik alkalommal kerül sor a 
gyimesbükki karácsonyi vásár-
ra, a művelődési ház udvarán 
szombaton és vasárnap, decem-
ber 17-én és 18-án, mindkét nap 
11 és 19 óra között. Pál Damján-
tól, az eseményt szervező Embe-
rek Ihletnek, illetve a Degusta-
rium szövetkezet képviselőjétől 
megtudtuk, hogy a vásáron a 
hegyvidéki helyi kistermelők 
által készített termékeket lehet 
megvásárolni, de lesznek kultu-
rális programok, előadások, és 
idén sem marad el a gyermekek 
karácsonyfa-díszítő versenye. A 
kulturális események moderá-
lására Vaszi Levente kosteleki 
tanárt, népdalénekest kérték fel.

Vásárt rendeznek
Karácsonyi vásárt rendeznek de-
cember 21–22-én a csíkszeredai 
Zengő Térben, a Petőfi Sándor 
utca 35. szám alatt. A vásáron 
hazai kézműves termékekből 
lehet választani.

Koncert 
Kápolnásfaluban
Első alkalommal ad koncertet a 
Kápolnásfalusi Ifjúsági Fúvós-
zenekar csütörtökön délután 
hat órától a helyi Sütő András 
Kultúrotthonban. A belépés 
díjtalan.

Díszkészítés
Karácsonyfadíszeket készítő 
foglalkozást hirdet diákok szá-
mára a székelyudvarhelyi Haáz 
Rezső Múzeum jövő hétfőtől 
csütörtökig. Az alapanyagokat 
biztosítja az intézmény, ám a 
részvételi szándékot a 0266-
218375-ös telefonszámon kell 
jelezni. Személyenként 5 lej 
részvételi díjat kell fizetni.

• RÖVIDEN 

K orodi Attila, Csíkszereda pol-
gármestere az ülésen elmondta, 

az elmúlt időszakban közvita zajlott 
a szakemberek és civil szervezetek 
bevonásával a klímaváltozás meg-

előzésére és hatásainak 
enyhítésére vonatkozó 
stratégia témájában. Az 
akcióterv kidolgozásához 
felhasználták a városfej-
lesztési stratégia vonatkozó 

részeit és egyéb, már létező, 
például az energiahatékonyság nö-
velésével és a zöldövezetek kezelé-
sével foglalkozó országos és helyi 
szabályrendszereket is. A terveket a 
Norvég Alap által fi nanszírozott pá-

lyázatból készíttette el a város. „Ez 
a stratégia, amellett hogy a tömb-
házak hőszigetelését, középületek 
felújítását irányozza elő, energetikai 
szempontból is megfogalmaz javas-
latokat. Ugyanakkor számos más 
javaslat között például árvízvédel-
mi intézkedések, az esővíz-elvezető 
hálózat felújításához szükséges be-
ruházások és az élőhelyek védelme 
is szerepel a dokumentumban” – 
sorolta a városvezető. Az akcióterv 
szerint a Goscom távhőszolgáltató-
nak tovább kell üzemelnie, a kazán-
házak korszerűsítéséhez pedig pá-
lyázna jövőre a város. „Amennyiben 
bevezetnek olyan európai uniós, 

kormányzati szabályozást, amely az 
egyéni kis gázkazánokat visszaszo-
rítja, akkor a városnak kell tudnia 
erre válaszolni, és készen kell állnia 
egy jól működő távhőrendszerrel” – 
magyarázta Korodi. A stratégiában 
ezek mellett ugyancsak célkitűzés 
az üvegházhatású gázok kibocsátá-

sának csökkentése is. Ugyanakkor 
a polgármester fontosnak tartotta 
kiemelni, hogy a dokumentációt úgy 
állították össze, hogy fi gyelembe 
vették, hogy a városnak nagy szük-
sége van az iparfejlesztésre és az 
„összeomlott gazdaságának az újjá-
építésére”.

Felújítanák a múzeumkertet

Az önkormányzati képviselők ülé-
sén továbbá módosították Csíksze-
reda költségvetését azzal a céllal, 
hogy egy kisebb összeget különítse-
nek el a Csíki Székely Múzeum hát-
só udvarának rendezéséhez szüksé-
ges megvalósíthatósági tanulmány 
elkészítésére. Úgy tervezik, hogy 
amennyiben jövőre lehetőségük 
lesz rá, pályáznának a megvalósí-
tásra, és ezért jónak látják, ha már 
van egy megalapozó dokumentum. 
A polgármester elmondása szerint 
szeretnék, ha a szerződést a megva-
lósíthatósági tanulmány kidolgozá-
sára már idén megköthetnék. 

Barabás Hajnal

Stratégia az üvegházhatású gázok kibocsátásának csökkentésére
• Elfogadta a csíkszeredai önkormányzati képviselő-tes-
tület szerdai rendkívüli ülésén a város klímaváltozás meg-
előzésére és hatásainak enyhítésére vonatkozó stratégiá-
ját, Climadapt néven. Ezt a tervet a város a későbbiekben 
különböző pályázatokhoz is fel tudja majd használni.

Marad a Goscom a város távhőszolgáltatója. 
Korszerűsítését tervezik

◂  KORÁBBI  FELVÉTEL:  GÁBOS ALBIN




